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KBC "Zvezdara" izlazi iz crvene zone, dr Svorcan: Pomozite da ostanemo u nekovid režimu 

Kliničko-bolnički centar "Zvezdara" izlazi iz crvene zone. Direktor te zdravstvene ustanove, prof. dr Petar 

Svorcan, kaže za RTS da će tokom ove nedelje biti obavljena dezinfekcija i čišćenje, a da se nadaju da će 

prve nekovid pacijente primiti krajem ove ili početkom sledeće sedmice. Još jednom bih ponovio 

građanima da čuvaju sebe, čuvaju svoje bližnje, poštuju procedure, družite se, ali u što manjem broju, 

maske, vakcinacija, distanca to je nešto što će sačuvati sve nas, ali i KBC "Zvezdara" da ostane u nekovid 

režimu, poručuje Svorcan. 

Prof. dr Petar Svorcan ističe da su lepe vesti da posle dva meseca i 10 dana danas je prvi dan da KBC 

"Zvezdara" nema više pozitivnih hospitalnih pacijenata. 

"U toku vikenda smo određeni broj pacijenata raselili u druge kovid bolnice i otpustili", kaže Svorcan. 

Ističe da sa dezinfekcijom i čišćenjem kreću već danas. 

"To je dosta težak posao gde moramo ispuniti određene procedure, pogotovu čišćenja i sređivanja 

aparata i mašina. Po zahtevima proizvođača to zahteva određeno vreme i mi se nadamo da ćemo u toku 

ove nedelje uspeti sve da očistimo, dezinfikujemo i sredimo kako bi bilo potpuno bezbedno za sve naše 

nekovid pacijente", navodi Svorcan. 

Na pitanje kada će početi prijem nekovid pacenata, Svorcan kaže da se nada da će tokom ove nedelje 

sve pripremiti, a da će krajem sedmice na sajtu postaviti detaljno uputstvo. 

"Krajem ove nedelje i početkom sledeće nadamo se da ćemo krenuti sa prijemom naših pacijenata", 

dodaje on. 



 
 

Ističe da će najpre zbrinjavati urgentne pacijente koji imaju prioritetne upute, pacijente sa malignim 

bolestima, hronične pacijente u pogoršanju. 

"Naši pacijenti znaju da preko izabranog lekara uvek mogu dobiti uput za našu bolnicu, a tu je i Hitna 

služba, koja radi 24 sata za zbrinjavanje hitnih pacijenata", navodi Svorcan. 

"Osećali smo se razočarano što nismo mogli da spasemo neki mladi život" 

Ovo je peti put da je KBC "Zvezdara" bio u kovid sistemu, a Svorcan kaže da su u tom periodu zbrinuli 

oko 2.300 pacijenata. 

"U odnosu na prethodni put prilično slično srednjeteške i teške kliničke slike, a specifično je to da smo 

sada dosta imali mlađih ljudi i nažalost dešavalo se da pored svih preduzetih mera i svega izgubimo bitku 

i izgubimo mlade živote. To su bili pacijenti koji nisu bili vakcinisani, a posle toga smo se osećali veoma 

razočarano što nismo mogli da spasemo neki mladi život", naglašava Svorcan. 

Ističe da su jednog dana imali rekordnu potrošnju kiseonika u odnosu na sve prethodne talase – to je 

bilo 7,5 tona, a da je to količina koju u normalnom režimu potroše za nekoliko meseci. 

"Moramo biti strašno oprezni i nastaviti sa preporukama" 

Govoreći o trenutnoj epidemijskoj situaciji. Svorcan kaže da smo u poslednje dve-tri nedelje svedoci 

manjeg broja pozitivnih, ali i manjeg broj hospitalizovanih. 

"To je i jedan od razloga zašto mi izlazimo iz kovid sistema. To treba da nas raduje, ali moramo biti 

strašno oprezni i nastaviti sa preporukama epidemiologa u smislu sprečavanja širenja virusa, ali pod broj 

jedan vakcinacija kako buster dozom tako i onih koji se nisu vakcinisali – ni sada nije kasno, treba da se 

vakcinišu", poručuje Svorcan. 

Naglašava da je vakcinacija veoma bitna i apelovao na sve da se prime vakcinu. 

"Dominantno hospitalizovani su bili nevakcinisani pacijenti – skoro oko dve trećine pacijenta, a na 

intenzivnim negama četiri petine", rekao je Svorcan. 

Ukazao je da ulazimo u period slava, a pred nama je i doček Nove godine i praznici, pa je apelovao na 

građane da se čuvaju, pridržavaju mera i da se vakcinišu. 

"Vidimo da se pojavio i novi soj koronavirusa. Ja svaki put kažem da se nadam da nećemo morati ponovo 

da ulazimo u kovid režim, ali vreme me demantuje", kaže Svorcan. 

"Još jednom bih ponovio građanima da čuvaju sebe, čuvaju svoje bližnje, poštuju procedure, družite se 

ali u što manjem broju, maske, vakcinacija, distanca to je nešto što će sačuvati sve nas, ali i KBC 

'Zvezdara' da ostane u nekovid režimu", zaključio je Svorcan. 

Pet puta je Kliničko-bolnički centar "Zvezdara" bio u crvenoj zoni i za to vreme su zbrinuli oko 9.500 

kovid pozitivnih pacijenata. 



 
 

 

 

Bekić za RTS: Više strahujem od opuštanja tokom slava nego od omikrona 

Doktor Zoran Bekić rekao je za RTS da školski raspust i kovid propisnice daju efekte. Sada je vreme kada 

je bolja epidemiološka situacija da ubrzamo imunizaciju, poručuje Bekić. 

Direktor Doma zdravlja Savski venac u Beogradu i koordinator punktova za vakcinaciju na Beogradskom 

sajmu i u tržnim centrima "Galerija" i "Ušće" Zoran Bekić rekao je, gostujući u Jutarnjem dnevniku, de 

epidemiološka situacija jeste bolja, a školski raspust i kovid propisnice daju efekte. 

"Ako pogledamo kraj oktobra, kada smo imali dnevno inficiranih između 6.000 i 7.000 – sada je taj broj 

između 2.000 i 2.500, manji je pritisak na kovid bolnice i kovid ambulante", rekao je Bekić. 

Prema njegovim rečima, sada je stvar bolja nego što je bila. 

"U Domu zdravlja Savski venac krajem oktobra bilo je između 400 i 500 pregleda dnevno, a sada je 

između 200 i 250, vikendom manje. Veliki je broj preminulih. Sada je vreme kada je bolja epidemiološka 

situacija da ubrzamo imunizaciju", kaže Bekić. 

Ako se u evropskim državama javlja peti talas i pojava omikrona, ne možemo očekivati ništa bolje ako 

ostanemo na ovom stepenu imunizacije, poručuje dr Bekić. 

"Čim pada broj novozaraženih pada i interesovanje za imunizaciju" 

Izneo je podatak da je na Beogradskom sajmu i svim punktovima koji su u okviru Doma zdravlja Savski 

venac manje interesovanje za imunizaciju poslednjih dana, a čim pada broj novozaraženih osoba, pada i 

interesovanje za imunizaciju. 



 
 

Imunizuje se dnevno prvim dozama izumeđu 2.000 i 3.600 osoba, drugim dozama između 3.500 i 5.000, 

trećim dozama između 15.000 i 23.000 osoba – dnevno 25.000 do 28.000 imunizovanih osoba.  

"Krajem oktobra dnevno smo aplikovali između 35.000. i 45.000 doza, prve doze su bile duplo veće, 

između 4.500 i 6.500 – opet se opuštamo i puštamo da korona preuzme inicijativu koja nas je svaki put 

skupo koštala", kaže Bekić. 

Bekić podvlači da postoji direktna korelacija između broja imunizovanih i broja preminulih osoba. Države 

koje imaju visok procenat inunizacije, kao Portugalija ili Danska, preko 85 odsto, broj preminulih lica je 

mali, dvoje-troje preminulih. 

Prema njegovim rečima, ako pogledamo Rumuniju i Bugarsku, gde je stepen imunizacije nešto više od 30 

odsto, stanje je katastrofalno, veliki je broj umrlih osoba. 

"Kod nas je procenat imunizovanih nešto više od 58 odsto, to je iz ugla kolektivnog imuniteta malo i 

nećemo ništa postići ako stanemo sada, a usporili smo", rekao je Bekić. 

Od čega se više strahuje – od novog soja ili slava i Nove godine 

Bekić kaže da više strahuje od opuštanja tokom slava nego od omikrona. On se, kako kaže, pojavio i 

vremenom će stići kod nas. 

Govoreći o deci i koronavirusu, Bekić ističe da je stanje bolje, škole rade klasično, ali ukazuje da je 

potreban oprez, pred raspust u Domu zdravlja Savski venac dnevno je bilo između 15 i 25 pozitivne dece, 

sada je do dvoje dece pozitivno. 

Dodaje da su deca prenosioci virusa, sve su teže kliničke slike kod dece. U uzrastu od 12 do 17 

imunizovnao je 3,34 posto. 

"Malo je i zato ćemo pratiti brojeve u školama i videćemo šta se dešava u ambulantama – da li će se 

preći na kombinovani model ili produžetak zimskog raspusta što je u ovom stanju neophodno", kaže 

Bekić. 

"Vakcine su bezbedne i štite naše zdravlje", zaključio je dr Bekić. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Direktorka Batuta daje odgovor na pitanje – da li deca treba da prime treću dozu vakcine 

Vakcinisanje dece trećom (buster) dozom trenutno nije praksa ne samo kod nas nego ni u svetu. Deca su 

vakcinisana dvema dozama i do daljeg ostaje tako, navodi za RTS direktorka Instituta "Batut" Verica 

Jovanović. 

Verica Jovanović je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, navela da je u Srbiji mali broj dece vakcinisan, 

ali da se u našoj zemlji nastavlja vakcinacija mladih od 12 do 18 godina. 

"Same vakcine protiv kovida 19 štite, prema tome u našoj zemlji se nastavlja vakcinacija dece uzrasta u 

ovom trenutku od 12 do 18 godina i taj proces naravno napareduje budući da vakcine štite i da se 

ostvaruje zaštita od infekcije koja je se prenosi kontaktom i koja svakako može da se spreči dobijanjem 

vakcine", objašnjava Jovanovićeva. 

Kada je u pitanju treća doza vakcine kod dece, dodaje gošća Jutarnjeg dnevnika, trenutno to nije praksa 

ne samo kod nas nego ni u svetu. 

"Dakle, deca su vakcinisana sa dve doze i to do daljeg ostaje tako", ističe Jovanovićeva. 

"Neposredna nastava u svim školama u Srbiji"  

Govoreći o epidemijskoj situaciji u Srbiji, navodi da podaci koji govore o broju inficiranih u školama, 

odnosno u populaciji tog uzrasta pokazuju da deca mogu da krenu u školu. 

"Analizom epidemiološke situacije u ovom trenutku možemo reći da je sasvim dozvoljeno i prihvatljivo 

pohađanje nastave u školama. Podaci koji govore o broju inficiranih u školama, odnosno u populaciji 



 
 

dece tog uzrasta ukazuju da đaci mogu da krenu u školu i ona sutra polaze u školu po klasičnom modelu 

nastave", navodi Jovanovićeva. 

Dodaje da se epidemijska situacija prati svakog trenutka i da će se u skladu s tim donositi odluke. 

"U saradnji sa Ministarstvom prosvete, naša Radna grupa, odnosno tim za škole kontinuirano prati 

epidemijsku situaciju kako po školama, tako i po okruzima. Ukoliko dođe do bilo kakvih promena u 

pojedinim odeljenjima i razredima, škole su toliko već i naviknute i obučene da se ta vrsta nastave 

organizuje u skladu sa potrebama", navodi direktorka Instituta "Batut". 

"Novi soj omikron nije ušao u Srbiju" 

Govoreći o novom soju virusa omikron otkrivenom u Južnoj Africi navodi da on nije ušao u Srbiju. 

"Njegova osnovna karakteristika je da može da dovede do ponovne infekcije osoba koje su već preležale 

kovid u prethodnom periodu, i postoje pretpostavke da može da zaobiđe imunitet. Prema tome iz tog 

razloga postoji jedna velika predrostrožnost i apeluje se na primenu svih zaštitnih mera i na praćenju 

svih onih ljudi koji dolaze sa teritorije Južne Afrike i zemalja koje su u okruženju", ističe Jovanovićeva. 

 

 

Kon: Omikron pokazuje da će koronavirus opstati i da će nam se stalno vraćati 

Pojava nove varijante virusakorona koja je nazvana omikron pokazuje evolucioni potencijal tog virusa, 

odnosno da će virus opstati i da će nam se stalno vraćati, izjavio je epidemiolog i član Kriznog štaba dr 

Predrag Kon. 

Kako je rekao za Tanjug, do sada se zna da su promene vezane za takozvani RBD faktor, odnosno mesta 

koja su značajna za mesta spajanja sa ćelijom i ulaska virusa u ćeliju. 



 
 

"To znači verovatno da ima veću transmisibilnost, ali to mora u praksi da se pokaže", rekao je dr Predrag 

Kon za Tanjug, ističući da je sada važno ispitati da li vakcine koje imamo deluju, kao i da li je dosadašnji 

prirodni imunitet dovoljan za zaštitu. 

Dr Kon upozorava da pojave nove varijante koronavirusa ne sme da se ignoriše, pogotovu što se 

pokazalo da je broj mutacija 32, što je značajno više u odnosu na dosadašnje mutacije kojih je bilo do 10. 

Prema njegovim rečima, veliko pitanje je koliki potencijal ima omikron varijanta i koliko će imati snagu 

da se proširi po čitavom svetu, međutim, kako kaže, nekih promena će biti sigurno. 

"Podići sve mere na viši nivo"  

Navodeći da je iz ove situacije izlaz vakcinacija čak i ako nema potpuno delovanje, dr Kon kaže i da sve 

mere treba da se podignu ne jedan, već dva stepena. 

U tom smislu, najavljuje da će insistirati da se mere koje se preduzimaju u Evropi primenjuju i kod nas, a 

vezano za putnike koji dolaze iz zemalja gde je omikron registrovan. 

"To znači da moraju da idu u karantin bez obzira da li su vakcinisani ili ne. Izlaz iz ove situacije je 

vakcinacija čak i ako nema potpuno delovanje kao što je do sada imalo na druge sojeve, ali moramo da 

shvatimo da je vakcinacija zaštita i sebe i drugih, svoje zemlje, moramo da shvatimo da je to patriotski 

čin", kaže dr Kon. 

"Mladi nisu u dovoljnoj meri vakcinisani"  

Ističe da to posebno moraju da shvate mladi koji još uvek nisu u dovoljnoj meri vakcinisani. 

Evropska agencija za lekove odobrila je vakcinu "Fajzer" za decu od 5 do 11 godina, a dr Kon kaže da će 

se verovatno podneti zahtev i našoj Agenciji za lekove i medicinska sredstva za to. 

"Jasno je da je kod dece, odnosno populacije do 18 godina, kojih ima mnogo u našoj zemlji, samo u 

školama 800.000, jako poželjna vakcinacija epidemiološki posmatrano. S druge strane imamo i jasnu 

preporuku Udruženja pedijatara za vakcinaciju, posebno za rizične grupe - deca sa hronično oslabljenim 

imunitetom, dijabetičari, sa imunološkim oštećenjima", navodi Kon. 

Ističe da nema mesta nikakvom premišljanja da li treba ili ne. 

Ukazuje i na to da roditelji nevakcinišući decu pokazuju da uporno misle da vakcina može više da šteti 

nego sama bolest. 

"Odabir bolesti je pogrešan, oni koji smatraju da bolest može manje da šteti, duboko greši", naglašava 

istaknuti epidemiolog. 

O mogućem uticaju "Crnog petka" na epidemiju 



 
 

Na pitanje da li akcija "Crni petak" može da pospeši epidemiju u našoj zemlji, dr Kon navodi da rizik 

postoji i da kao epidemiolog to ne može da podrži zbog okupljanja velikog broja ljudi, ali i da ne može da 

bude u potpunosti protiv toga jer realan život mora da se prihvati. 

Ono što vidi kao pozitivno jeste što je primetno da i ljudi koji čekaju u redovima nose zaštitne maske, za 

koje kaže da su pokazale efiktivnost od 53 odsto. 

"To je ogromna efektivnost, a štite i od infektivne doze, odnosno kada nosite masku i ako neko dobije 

virus, dobije ga manje i manja je šansa za teže oblike bolesti", dodaje. 

"Nema govora o ublažavanju mera za sada" 

Pred sednicu Kriznog štaba koja će se održati sledeće nedelje, dr Kon kaže da nema govora o ublažavanju 

mera za sada. 

Podseća da je lekarski deo zatražio 24 sata kovid propusnice, ali i da raspust krene ranije zbog dolaženja 

naših ljudi iz inostranstva pred Božić. 

"Može doći do zaražavanja dece u školama. Situacija u školama je sada mirna jer smo presekli širenje 

virusa sa produženim raspustom, ali po povratku u školu brojevi su počeli da rastu. Još uvek nisu dostigli 

one koji su bili pre raspusta i pitanje je da li će dostići, ali proaktivno razmišljanje o tome da sprečimo 

širenje sada je sa pojavom omikrona postalo još više racionalno", naveo je Kon. 

Navodeći da treba poštovati argumente Ministarstva prosvete da će biti problema oko zaključivanja 

ocena, dr Kon kaže da je ideja da raspust isto traje, ali da počne ranije. 

Lekarski deo Kriznog štaba, kako navodi, je rekao da raspust počne 20. decembra, ali može biti i nedelju 

dana kasnije. 

Na taj način žele i da pomere grip, ako do njega dođe. 

"Mi sada imamo virus gripa u Evropi koji je prisutan, ali ne dominira, sada dominira delta soj virusa 

korona i to je nešto što će sigurno ući u našu zemlju", kazao je dr Kon. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Od raka pluća u Srbiji godišnje oboli 7.000 LJUDI 

Novembar je mesec borbe protiv raka pluća, najčešćeg i najsmrtonosnijeg karcinoma u svetu, od kojeg 

svake godine u Srbiji oboli 7.000 ljudi, a 5.000 izgubi bitku sa tom opakom bolešću. 

Sa ciljem da se ukaže na važnost preventive i otkrivanja u ranoj fazi raka pluća, što je ključno za u borbi 

protiv te bolesti, Udruženje za borbu protiv raka pluća i klinika za pulmologiju Kliničkog centra Srbije 

organizovali su danas preventivne preglede. 

Direktor klinike za pulmologiju Mihajlo Stjepanović ukazao je na to da je ključno u borbi protiv ovog 

oboljenja što pre otkriti rak pluća i uspostaviti dijagnozu kako bi se što pre započelo adekvatno lečenje. 

Kako je pojasnio Stjepanović nakon opšteg internističkog nalaza i u skladu sa navikama, odnosno da li su 

pušači ili ne, upućuju se na spirometriju i ispituje se plućna funkcija. 

Stjepanović dodaje da nakon toga sledi radiografija grudnog koša i snimanje pluća. 

Predsednica udruženja "Punim plućima" Olja Ćorović najavila je da će preventivni pregledi uskoro biti 

omogućeni i ostalim građanima Srbije kako ne bi bilo čekanja. 

Navela je da je akcija sprovedena povodom meseca protiv raka pluća koji se obeležava u novembru, kao 

i da je Udruženje sa forumom pacijenata pokrenulo akciju "Nema čekanja" koja će trajati šest meseci, a 

kojom će se upućivati apel svim ljudima da se jave na prevetivni pregled i ne čekaju. 

"Kada je ljudsko zdravlje u pitanju nema izgovora. Želimo da obavestimo ljude preko javnih ličnosti da 

urade nešto za sebe. Ovo je podmukla bolest i simptomi nisu tako izraženi, a kada se simptomi pojave, 

veoma je čest slučaj da je bolest već u poodmakloj fazi", naglasila je Ćorović. 

Kako je pojasnila, rane faze otkrivaju se slučajno i to na preventivnim pregledima. 



 
 

Međutim, kako navodi, ljudi se uglavnom jave kada osete bol u grudima i krenu da iskašljavaju krv, a 

tada je već bolest u odmakloj fazi.Istakla je da je važno da se na prve simptome zamaranja ili bilo koje 

druge nelagode i promene u organizmu pristupi pregledu jer kada je karcinom pluća u pitanju tu stvarno 

nema čekanja. 

Akciji su pristupili Mašan Lekić, Daša iz Legendi, braća Jelić iz Ju grupe, glumac Tihomir Stanić koji je 

poručio da je medicina napredovala i da svaka bolest ako se otkrije u ranoj fazi, postoji veća šansa da se 

izleči, nego kada je već kasno. 

U tom smislu, ispričao je da mu je najmlađi brat preminuo upravo od karcinoma pluća pre osam godina, 

ali da je kod njega bolest otkrivena u kasnoj fazi kada, kako kaže, već nije bilo leka. 

"To nikada nismo preboleli", kazao je Stanić. 

Naveo je da zna da svest o prevenciji nije u našem narodu razvijena u tolikoj meri ali, kako je dodao, s 

druge strane prevencija i nije moguća baš uvek. 

"U našem društvu je stanje takvo da nije uvek slučaj da će čovek biti dostojanstveno dočekan i doći na 

red. Imamo velike redove za operacije za već obolele", kazao je poznati glumac i apelovao na državu da 

omogući uslove za rano otkrivanje bolesti. 

 

 

"RIZIK JE VISOK": SZO detaljno o omikron soju korone 

OMIKRON soj će se verovatno proširiti na međunarodnom nivou, predstavljajući "veoma visok" globalni 

rizik tamo gde bi porast slučajeva kovida-19 mogao da ima "teške posledice" u nekim oblastima, 

saopštila je danas Svetska zdravstvena organizacija (SZO). 



 
 

Ta Agencija Ujedinjenih nacija je u tehničkom savetu za 194 države članice, apelovala na njih da ubrzaju 

vakcinaciju visokoprioritetnih grupa, prenosi agencija Rojters. 

- Omikron ima šiljaste mutacije čiji je broj bez predsedana, od kojih su neke zabrinjavajuće zbog njihovog 

potencijalnog uticaja na putanju pandemije - saopštila je SZO. 

- Ukupan globalni rizik vezan za omikron, novu varijantu od zabrinutosti, ocenjuje se kao veoma visok - 

dodaje SZO. 

Dalje se navodi da su potrebna dalja istraživanja da bi se bolje razumeo potencijal omikrona da izbegne 

zaštitu imuniteta koja je posledica vakcina i prethodnih infekcija, kao i da se u narednim nedeljama 

očekuje još više podataka o ovom soju. 

 

 

Ministarstvo zdravlja pokrenulo akciju „Pravilno peri ruke" 

Ministarstvo zdravlja pokrenulo je akciju „Pravlno peri ruke” sa ciljem da obrazuje mališane o higijeni 

ruku kao glavnoj preventivnoj meri protiv kovida-19. 

Akcija „Pravilno peri ruke” predstavlja edukaciju o značaju higijene ruku dece kao preventivne mere u 

okviru pandemije, a deo je Kampanje za higijenu ruku koju je Ministarstvo zdravlja pokrenulo sa ciljem 

podizanja nivoa svesti o značaju higijene ruku za smanjenje širenja patogena i sprečavanje infekcija, 

uključujući i kovid-19, navodi se u saopštenju koje je resorno ministarstvo dostavilo Tanjugu. 

Cilj je, kako su istakli, usvajanje navike česte i pravilne higijene ruku kao dela svakodnevne prakse. 

„U vreme epidemije, redovno održavanje higijene ruku od velike je važnosti za zaštitu zdravlja pojedinca 

i veoma delotvorna preventivna mera, uz nošenje maske i držanje distance”, piše u saopštenju. 



 
 

Dodaje se da ova važna životna navika, ne samo da sprečava zaražavanje, već i širenje infekcije na druge, 

koji su možda osetljiviji i podložniji infekciji. 

„Iz tog razloga, od izuzetnog je značaja usvajanje korisnih životnih navika u ranom, predškolskom 

uzrastu”, zaključuje se u saopštenju. 

 


